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„E fără cuvinte. E un 
gest de sfidare fără prece-
dent a conducerii PNL fa-
ţă de organizaţia PNL Cluj. 
Eu am fost preşedinte al 
acestui partid 7 ani de zi-
le, dar niciodată Clujul n-a 
fost umilit. De altfel, nici-
odată, ca preşedinte de 
partid, n-am umilit orga-
nizaţiile politice care au 
adus scor politic la partid. 
Iar Clujul, că le place uno-
ra, că nu le place, a adus 
cele mai multe voturi în 
zestrea generală a PNL, la 
toate alegerile. Deci, or-
ganizaţia care aduce ce-
le mai multe voturi, pur şi 
simplu, a fost umilită şi as-
ta e o palmă data tuturor 

colegilor mei din PNL ca-
re au muncit cu bună cre-
dinţă. (...) Practic, condu-
cerea centrală a partidului 
ne-a sfidat. (...) S-au tre-
cut nişte linii roşii la Cluj în 
relaţia dintre conducerea 
centrală şi PNL Cluj”, a de-
clarat, joi, Emil Boc, la un 
post de radio local. Şi pre-
şedintele liberal al Consi-
liului Judeţean (CJ) Cluj, 
Alin Tişe, este nemulţumit 
de numirea unui membru 
al UDMR ca prefect al ju-
deţului. „Am făcut tot ce 
este omeneşte posibil ca 
să schimb această decizie, 
dar, din păcate, nu am re-
uşit. (...) Este o palmă da-
tă clujenilor, ardelenilor şi 

filialei Cluj a PNL. Îmi ex-
prim public scuze clujeni-
lor pentru această deci-
zie, întrucât PNL Cluj era 
îndreptăţit să aibă acest 
post de prefect. Voi con-
tinua din postura de pre-
şedinte al Consiliului Ju-
deţean să lupt pentru oa-
menii acestui judeţ, iar în 
prezent analizez posibili-
tatea, în şedinţa din mar-
tie a forului judeţean, a 
schimbării vicepreşedin-
telui UDMR de la Consi-
liul Judeţean”, a decla-

rat, miercuri, Alin Tişe. De 
asemenea, el consideră că 
actuala conducere a PNL 
aduce prejudicii partidului 
şi că este plină de incom-
petenţi. „În ceea ce mă 
priveşte, ca membru sim-
plu al PNL, această con-
ducere pe care acest par-
tid o are nu mă mai repre-
zintă şi mă declar liber şi 
independent faţă de orice 
personaj care în momen-
tul de faţă conduce PNL la 
nivel central”, a mai spus 
Alin Tişe.
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Preşedintele Camerei 
Deputaţilor, Ludovic Or-
ban, a susţinut că PSD 
a alocat bani primarilor 
după propria politică, 
”discriminând cetăţenii’’. 
Întrebat la Parlament cum 
comentează acuzaţiile 
social-democraţilor 
potrivit cărora ban-
ii ar fi împărţiţi în mod 
discreţionar către prima-
rii membri ai partidelor 
din coaliţia de guvernare, 
Orban a afirmat că PSD 
ar trebui „să tacă pe 
acest subiect”. „PSD ar 
trebui să tacă pe subiect-
ul ăsta, pentru că PSD 
a alocat banii după pro-
pria politică primarilor şi 
a discriminat cetăţenii 

români, împărţindu-i în 
două  categorii - cetăţeni 
 români din localităţile cu 
primari PSD şi cetăţeni 
români cu primari de alte 
culori politice. Eu m-aş 
abţine în locul lor de la 
declaraţii politice pe acest 
subiect, pentru că alt-
fel voi fi nevoit să aduc 
aminte toate alocările 
care au fost făcute pe 
PNDL1, pe CNI, pe PNDL 
2, din Fondul de rezervă 
al Guvernului şi pon-
derea alocărilor, care a 
fost predominantă către 
primarii PSD. Nu mai 
vorbesc de alocările de 
la Consiliile judeţene care 
sunt controlate de PSD”, 
a spus liderul PNL.

Orban spune că PSD a alocat bani 
primarilor după propria politică

Cîţu susține că nu există o ”răceală’’ între 
el şi Orban

Premierul Florin Cîţu a 
declarat că nu există 
o „răceală” între el şi 
preşedintele PNL, Lu-
dovic Orban, iar despre 
actuala coaliţie de gu-
vernare a apreciat că 
este una pregătită pen-
tru patru ani de gu-
vernare. „Nu există nicio 
tensiune, domnul Or-
ban a făcut un lucru 
foarte bun în Parlamen-
tul României, a stat aco-
lo şi a trecut acest buget, 
fără niciun fel de amen-
damente (...), a făcut un 
lucru foarte bun. A fost 
o promisiune a coaliţiei 
şi domnul preşedinte - 
este preşedintele Par-
tidului Naţional Liberal, 
cel mai mare partid din 
această coaliţie - a avut 
grijă că lucrurile merg”, a 
afirmat şeful Executivu-
lui la B1 TV. Întrebat dacă 
există o „răceală” între el 
şi Orban, Cîţu a răspuns: 
„Nu există aşa ceva”. „Nu 
este adevărat, lucrăm, 

mă întâlnesc cu domnul 
preşedinte, în fiecare luni 
mergem la coaliţie, la Bi-
roul Executiv, ne vedem, 
discutăm la telefon”, a 
arătat premierul. 
În ceea ce priveşte 
coaliţia de guvernare, 
Cîţu a spus că „tes-
tul” acestei alianţe a 
fost votarea bugetului 
pe 2021.”Vă daţi seama 
că există o inerţie după 
campania electorală, de 
câţiva ani de zile a ex-
istat o inerţie. Dar tes-
tul l-am trecut ieri, a fost 
perfect. Această coaliţie 
a arătat clar că votul 
pe buget funcţionează, 
suntem o coaliţie şi de 
asta am spus aseară că 
pentru mine a fost cel 
mai important lucru, pen-
tru că asta arată clar că 
suntem pregătiţi să stăm 
la guvernare patru ani de 
zile. Cel puţin, mai ve-
dem după aia, dar eu zic 
că cel puţin patru ani”, a 
afirmat premierul.

Cristian Diaconescu a 
fost ales, duminică, în 
funcţia de preşedinte 
al Partidului Mişcarea 
Populară (PMP), în 
cadrul congresului 
formaţiunii desfăşurat 
la Sinaia, el fiind 
desemnat totodată 
candidatul partidului la 
alegerile prezidenţiale 
din 2024. 

Diaconescu a fost sin-
gurul care şi-a anunţat in-
tenţia de a candida împre-
ună cu o echipă, moţiunea 
condusă de acesta intitu-
lându-se „România res-
pectată”. 

„Prin această moţiune 
(...) vă rog să daţi aces-
tui partid solidaritate, în-
ţelepciune şi coerenţă la 
nivelul local şi central şi 
îndrăznesc să mă oblig în 
faţa dvs. şi să vă promit 
că eu am să îi dau un vii-
tor”, a spus Diaconescu în 
discursul său. Totodată, el 
a arătat că PMP nu iese „la 
tarabă” pentru un alt par-
tid politic. 

„Am văzut şi eu mi-
ca propagandă anterioa-
ră acestui congres.  Ne-am 
întrunit aici să ne punem 
de acord în legătură cu 
ce facem în continuare, 
în legătură cu solidarita-
tea noastră, în legătură 
cu coeziunea noastră. Nu 
 ne-am întâlnit aici să ie-
şim la tarabă pentru un alt 
partid politic. E o discuţie 
separată, e o discuţie care 
nu poate lipsi atunci când 

se identifică valori comu-
ne ce pot fi împărtăşite 
la un moment dat, este o 
discuţie care este natural 
să se poarte pentru că so-
lidaritatea şi coeziunea pe 
partea dreaptă susţinută 
şi de Eugen (n.r. - Tomac) 
şi de conducerea partidu-
lui a fost transmisă ca me-
saj tuturor. Vă las pe dum-
neavoastră să decideţi ce 
fel de răspuns s-a primit. 
Dar în acest moment es-
te vorba despre noi prin 
noi înşine, dacă cineva din 
partea dreaptă recunoaş-
te acest adaggio”, a decla-
rat Diaconescu. Moţiunea 
„România respectată” a 
fost votată de 550 de de-
legaţi, alţi 11 votând „îm-
potrivă”. 

„Mulţumesc foar-
te mult pentru încredere! 
Foarte mulţi dintre cei ca-
re au binevoit să mai dis-
cute cu mine în această 
etapă îşi terminau discur-
sul spunând: «urmează să 
vă asumaţi» (...) În mod 
evident urmează să îmi 
asum. (...) S-a pus în dis-

cuţie cuvântul fuziune. Nu 
există această discuţie. 
Ceea ce ne asumăm este 
în egală măsură discuta-
rea cu fiecare organizaţie 
în parte în legătură cu si-
tuaţia politică din zona re-
spectivă sub următorul ti-
tlu - ne asumăm proiecte-
le cetăţenilor. Participarea 
noastră în consilii locale, 
consilii municipale, consi-
lii judeţene, în primării, în 
comunităţile în care aceş-
ti oameni au fost aleşi au 
drept prioritate proiecte-
le care ajută acea comu-
nitate şi cetăţenii. Aspec-
tele politice generale le 
vom discuta la un mo-
ment dat, dacă va fi ca-
zul. Din punctul meu de 
vedere, (...) fără o înţele-
gere şi o discuţie preala-
bilă, fără un angajament 
ca între oameni serioşi din 
politica româneacă în le-
gătură cu oportunităţi, în 
legătură cu ceea ce într-
adevăr beneficiază comu-
nităţile, nu poate nimeni 
să ia PMP ca şi când nu ar 
exista. Nu mă impresio-

nează (...) diversele exer-
ciţii de manipulare pe Fa-
cebook”, a transmis Dia-
conescu, în discursul său, 
după comunicarea rezul-
tatului votului electronic. 
În cadrul reuniunii, dele-
gaţii au votat, în majori-
tate, pentru renunţarea 
la fuziunea cu UNPR, fiind 
înregistrate 557 de voturi 
„pentru” şi 8 voturi „îm-
potrivă”. De asemenea, 
în urma votului dat în Co-
mitetul Executiv Naţional, 
Cristian Diaconescu a fost 
desemnat candidatul PMP 
pentru alegerile preziden-
ţiale din 2024. PMP a ra-
tat intrarea în Parlament 
la alegerile din decem-
brie 2020, după ce anteri-
or, la alegerile europarla-
mentare şi locale, a obţi-
nut rezultate considerate 
mulţumitoare. PMP deţine 
doi eurodeputaţi - Traian 
Băsescu şi Eugen Tomac, 
precum şi peste 2.000 de 
consilieri locali, peste 70 
de consilieri judeţeni şi 
consilieri generali ai Capi-
talei şi 49 de primari.

Emil Boc acuză o sfidare fără precedent a conducerii 
PNL faţă de filiala Cluj

Cristian Diaconescu, ales președinte al PMP și 
desemnat candidat al partidului la prezidenţialele 
din 2024

Primarul liberal al municipiului Cluj-Napoca, Emil 
Boc, consideră că organizaţia clujeană a partidului 
a fost sfidată de conducerea centrală a PNL prin 
numirea unui prefect al judeţului din partea 
UDMR. 


